

中西區交運會文件第 C5/2014 號

檔號： HAD C&WDC 13/4/1 (14-15) Pt.I
電話： 2852 3478
傳真： 2542 2696 / 3691 8024
電郵： rikku_yh_chung@had.gov.hk

香港中環統一碼頭道 38 號
海港政府大樓 11 樓

電郵信件

中西區區議會
交通及運輸委員會
主席及各委員

主席及各委員：

取消香港島專線小巴第 6 號線

[海洋公園/壽臣山道 - 中環(民光街)]

運輸署於二零一四年三月三日來信，邀請委員就上述專線小巴取消服務的建議提出意見。秘書處於本年五月八日收到運輸署就有關事項的回覆，詳情請參閱附件。

運輸署會就取消路線事宜通知市民，營辦商亦會在上述路線的車站及車廂內張貼通告，請各位委員備悉有關安排。

中西區區議會
交通及運輸委員會 秘書
(丘素珊 代行)

二零一四年五月九日



運輸署
Transport Department

本署檔號 : TD HR91/180-6
電話 : 2829 5442
傳真 : 2824 0399

南區區議會、中西區區議會、灣仔區議會及離島區議會
主席及議員

取消香港島專線小巴第 6 號線
[海洋公園/壽臣山道 - 中環(民光街)]

本署曾於 2014 年 3 月就標題事宜透過相關民政事務處向議員及地區人士收集意見。

本署備悉部份議員及地區人士對取消路線對乘客帶來的影響的意見。然而，專線小巴第 6 號的乘客使用量偏低，本署與該路線營辦商商討後曾在 2013 年 10 月調整該路線的班次，盡力平衡該路線的營運與財政狀況。雖然該路線營辦商已努力控制成本，但仍未能彌補乘客流失對營運該路線的影響。為了維持健康的營運狀況及繼續改善服務，本署將按原定計劃於本年 6 月 8 日(星期日)起取消專線小巴第 6 號的服務。取消專線小巴第 6 號後，受影響的乘客可選擇使用其他替代公共運輸服務。

本署會就取消路線事宜通知市民，而該路線的營辦商亦會在上述路線的車站及車廂內張貼通告。請備悉路線取消日期及協助通知相關區內人士。

本署感謝議員對上述事宜給予寶貴的意見。

運輸署署長
(許家耀 代行)

2014 年 5 月 7 日



運輸署
Transport Department

Our Ref : TD HR91/180-6
Tel : 2829 5442
Fax : 2824 0399

Southern District Council, Central and Western District Council, Wan Chai District Council
and Island District Council
Chairpersons and Members

7 May 2014


Cancellation of Hong Kong Island Green Minibus Route No.6
[Ocean Park / Shouson Hill Road – Central (Man Kwong Street)]

This Department collected views through the respective District Offices on the subject matter from the District Council members and local parties in March 2014.

The views expressed by some District Council members and local parties regarding impact of the cancellation of the route to the passengers have been well received. However, in the light of persistent low patronage, after discussion between the TD and the Green Minibus (GMB) operator, the frequency of GMB Route No.6 was adjusted in October 2013, with a view to maintaining the operational and financial sustainability of the route. Even though the GMB operator has endeavoured to control the operating costs, the drop in patronage poses a significant impact on the operation of the route. To achieve healthy operating performance and continuous service improvement, this Department will cancel the service of GMB Route No.6 with effect from **8 June 2014 (Sunday)** as planned. Affected passengers can use other alternative public transport services after the service cancellation

This Department will notify the members of the public of the route cancellation and the GMB operator will display notices at the stops and inside vehicle compartment. You are invited to note the route cancellation date and assist to inform the concerned local parties.

Thank you for your valuable views on the above matter.

 (Daniel Ka-yiu HUE)
for Commissioner for Transport